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ROMÂNIA 
JUDEŢUL TIMIŞ 
CONSILIUL JUDEŢEAN 
 

 
 

PROCES VERBAL 
încheiat în şedinţa ordinară a 

Consiliului Judeţean Timiş din 31 mai   2016 
 
 
 

Domnul preşedinte Titu Bojin 
Doamnelor şi domnilor, 
Declar deschisă şedinţa ordinară a Consiliului Judeţean Timiş şi vă anunţ că sunt 

prezenţi un număr de 33 consilieri judeţeni din totalul de 35 consilieri judeţeni în funcţie.  
Şedinţa a fost convocată prin Dispoziţia nr. 183/24.05.2016 şi a fost adusă la 

cunoştinţă publică prin publicarea pe site-ul propriu şi comunicare către mass-media. 
La şedinţă participă, în calitate de invitaţi, şefi de compartimente şi specialişti din 

aparatul propriu, conducătorii unor instituţii şi servicii publice de sub autoritatea 
Consiliului Judeţean, precum şi reprezentanţii mass-media.  

 
Vă prezint, în continuare, ordinea de zi a şedinţei. 

1. Proiect de hotărâre privind validarea mandatului unui consilier judeţean şi 
completarea componenţei unei comisii de specialitate a Consiliului Judeţean Timiş. 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea Monografiei economico-militare a Judeţului 
Timiş. 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea dării în administrare şi a închirierii prin licitaţie 
publică a Stadionului “Dan Paltinişanu” Timişoara. 

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea demarării procedurilor pentru cumpărarea 
imobilului situat în Municipiul Timişoara, Bd. Tinereţii, nr. 3, parter, apartamentul nr. 
1, identificat prin CF nr. 404020 – C1 –U19 Timişoara, top 17196/I. 

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării “Programului de transport judeţean 
de persoane prin curse regulate pentru perioada 01.01.2014-30.06.2019”. 

6. Proiect de hotărâre privind aprobarea licenţelor de traseu pentru efectuarea 
transportului public de persoane prin curse regulate speciale unor operatori  de 
transport rutier. 

7. Proiect de hotărâre privind modificarea Normativului privind  dotarea cu autovehicule 
şi consumul lunar de carburanţi. 

8. Proiect de hotărâre privind aprobarea neexercitării dreptului de preemţiune din 
partea Judeţului Timiş la intenţiile de înstrăinare a unor imobile cu altă destinaţie 
decât cea de locuinţe. 

9. Proiect de hotărâre privind aprobarea prelungirii Contractului de închiriere nr. 
8843/25.06.2007 încheiat de către Judeţul Timiş prin Consiliul Judeţean Timiş cu 
Societatea ROTH S.R.L. 

10. Proiect de hotărâre privind aprobarea executării lucrărilor de combatere a insectelor 
şi artropodelor pe teritoriul Judeţului Timiş. 

11. Proiect de hotărâre privind încetarea raportului de serviciu prin demisie al domnului 
Coraş Ardelean director executiv al Camerei Agricole a Judeţului Timiş. 

12. Proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei bugetelor secţiunii de funcţionare şi a 
secţiunii de dezvoltare pentru bugetul propriu al  Judeţului Timiş pe trimestrul I 2016. 
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13. Proiect de hotărâre privind aprobarea structurii organizatorice a Centrului de Cultură 
şi Artă al Judeţului Timiş. 

14. Proiect de hotărâre privind conferirea post mortem a titlului de „Cetaţean de Onoare 
al Judeţului Timiş”, Î.P.S. dr. Nicolae Corneanu, Arhiepiscopul Timişoarei şi 
Mitropolitul Banatului ( 1962 – 2014). 

15. Proiect de hotărâre privind conferirea titlului de “Cetăţean de Onoare al Judeţului 
Timiş” P. S. Alexandru Mesian eparhial al Eparhiei Greco – Catolice de Lugoj.  

16. Proiect de hotărâre privind conferirea titlului de „Cetăţean de Onoare al Judeţului 
Timiş”, Î.P.S. Ioan Selejan, Arhiepiscopul Timişoarei şi Mitropolitul Banatului. 

      17.Întrebări,  Interpelări. 

De asemenea, vă solicit să fiţi de acord cu introducerea proiectelor discutate în 
comisiile reunite, pe ordinea de zi a şedintei,   respectiv: 

Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului rectificat al Judeţului Timiş pe 
anul 2016. 

Proiect de hotărâre privind  aprobarea  asocierii  Judeţului Timiş prin Consiliul 
Judeţean Timiş cu Oraşul Jimbolia prin Consiliul Local al Oraşului Jimbolia şi Comuna 
Comloşu Mare prin Consiliul Local al Comunei Comloşu Mare în vederea cofinanţării 
căminelor pentru persoane vârstnice. 

Proiect de hotărâre privind aprobarea dării în folosinţă gratuită Liceului Teoretic 
“Vlad Ţepeş” Timişoara a unor spaţii situate în clădirea Centrului Şcolar pentru Educaţie 
Incluzivă “Constantin Pufan” Timişoara. 

Proiect de hotărâre privind aprobarea dării în folosinţă gratuită a unor spaţii din 
Palatul Administrativ. 

Proiect de hotărâre privind aprobarea închirierii unor spaţii din imobilul Bastionul 
Theresia. 

Proiect de hotărâre privind propunerea de aprobare a indicatorilor tehnico-
economici actualizaţi si a cofinanţării din bugetul propriu al Judeţului Timiş şi din credite 
a obiectivelor de investiţii incluse în Programul Naţional de Dezvoltare Locală.  

Proiect de hotărâre privind propunerea de încadrare în categoria drumurilor 
judeţene a drumului comunal DC 147 sector ÂRecaş (DN6) – Bazoş şi DC 148 Bazoşu 
Nou (DJ 69F) – Bazoş (DC147)  

De asemenea, vă propun ca proiectele care se referă la conferirea titlului de 
Cetăţean de Onoare post mortem şi Cetăţean de Onoare al judeţului Timiş să fie 
supuse dezbaterii şi aprobării la final, atunci când vor participa la şedinţă şi Prea înaltele 
feţe bisericeşti, respectiv, aceste proiecte să fie  trecute la nr. 21,22 şi 23 pe ordinea de 
zi, iar la punctul 24 să fie Întrebări, interpelări. Dacă sunt discuţii sau alte propuneri. 

Dacă nu, supun la vot ordinea de zi a şedinţei cu modificările şi completările 
menţionate anterior. 

Consiliul Judeţean Timiş a aprobat ordinea de zi cu 31  voturi „pentru” din partea 
doamnelor/domnilor Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, Borha Liviu, 
Cocean Liviu, Costa Cosmin, Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, Cutu Dorin, 
Daviţoiu Ioan,  Dobra Călin, Filip Stancu,  Gavrilită Bianca, Iepan Flavius  Nelu, Juravle 
Petre,  Lăzureanu Aurel, Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, Mihoc Marcel, Moldovan 
Paul, Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Petrescu Balint, Plavoşin Deian, Popescu 
Marin, Stancu Traian, Szatmari Ştefan, Vasile Marian Constantin, Zanfir Florian.  
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Înainte de a trece la dezbaterea problemelor înscrise pe ordinea de zi, vă supun 
aprobării procesul - verbal al şedinţei ordinare din data de 20 aprilie 2016. 

 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat procesul verbal  cu 30 voturi „pentru” din 

partea doamnelor/domnilor Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, 
Borha Liviu, Cocean Liviu, Costa Cosmin, Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, 
Cutu Dorin, Daviţoiu Ioan,  Dobra Călin, Filip Stancu, Gavrilită Bianca, Iepan Flavius  Nelu.  
Juravle Petru, Lăzureanu Aurel, Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, Mihoc Marcel, 
Moldovan Paul, Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Petrescu Balint, Plavoşin 
Deian,  Stancu Traian, Szatmari Ştefan, Vasile Marian Constantin, Zanfir Florian.  

 
Punctul nr. 1 - Proiect de hotărâre privind validarea mandatului unui 

consilier judeţean şi completarea componenţei unei comisii de specialitate a 
Consiliului Judeţean Timiş. 

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Proiectul a fost avizat favorabil de către toate comisiile.   
Rog pe domnul secretar Dan Ardelean să ne spună care va fi procedura pentru 

validare. 
 

Domnul Dan Ardelean – Secretar al Judeţului Timiş  
Vă informez că proiectul de hotărâre a fost iniţiat de către domnul Marian 

Constantin Vasile, având ca temei expunerea de motive şi adresa înaintată Consiliului 
Judeţean Timiş de către  Partidul Naţional Liberal, care confirmă apartenenţa la Partidul 
Democrat Liberal Timiş a supleantului înscris pe lista de candidaţi de la alegerile din iunie 
2012, respectiv doamna Spătaru Elisabeta.  

Verificarea, analizarea şi confirmarea celor menţionate în adresa Partidului 
Naţional Liberal Timiş este de competenţa Comisiei de validare din cadrul Consiliului 
Judeţean Timiş, legal constituită prin HCJT nr. 76/2012, modificată prin HCJT nr. 120/2014, 
comisie care va întocmi un proces verbal privind validarea sau invalidarea supleantului 
propus pentru a deţine calitatea de consilier judeţean.  

În consecinţă, rog Preşedintele Consiliului Judeţean Timiş să propună luarea 
unei scurte pauze, timp în care Comisia de validare, în componenţa căreia este domnul 
Negoiţă Adrian, domnul Bologa Gheorghe,  domnul Daviţoiu Ioan, domnul Rus Alain şi 
domnul Juravle Petru, urmează să se retragă pentru a verifica documentele şi pentru a 
întocmi procesul – verbal privind validarea sau invalidarea supleantului propus să deţină 
calitatea de consilier.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Având în vedere că documentele au fost verificate şi procesul verbal întocmit, rog 

pe domnul preşedinte Adrian Negoiţă să prezinte  procesul verbal întocmit în cadrul 
Comisiei de validare.  

 
Domnul consilier judeţean Adrian Negoiţă – preşedintele Comisiei de 

validare 
Proces verbal privind propunerea de validare a mandatului unui consilier 

judeţean. Comisia de validare în componenţa prevăzută de HCJT 76/2012 a Consiliului 
Judeţean Timiş a procedat la examinare legalităţii alegerii unui consilier judeţean în 
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vederea validării mandatului acestuia, constatând următoarele; şi în continuare,  vă  cer 
permisiunea să  trec direct la concluzii şi vă spun că am constatat că nu există motive 
pentru  invalidare mandatului de consilier judeţean, motiv pentru care comisia de validare în 
conformitate cu prevederile art. 31 alin. 3 din Legea 215/2001 a administraţiei publice 
locale, republicată cu modificările şi completările ulterioare, propune validarea mandatului 
de consilier judeţean a doamnei Spataru Elisabeta. Semnează Comisia de validare.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
În continuare, rog pe domnul secretar să ne spună care este modalitatea de vot 

prin care putem face validarea.  
 
Domnul Dan Ardelean – Secretar al Judeţului Timiş  
Înainte de a se trece la vot vă informez că va trebui aprobată modalitatea de 

votare. Astfel, iniţiatorul proiectului de hotărâre propune ca votul să fie direct, la fel ca la 
validarea consilierilor judeţeni de la începutul mandatului. Vă informez că în conformitate cu 
prevederile Regulamentului de Organizare şi Funcţionare, votarea proiectelor de hotărâri 
care se referă la persoane se face cu vot secret.  

Rog pe domnul preşedinte să supună la vot modalitatea de votare.  
 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Propunerea mea este să votăm prin vot deschis ca să nu ne mai complicăm cu 

cabine de vot şi tot ce implică votul secret. Cred că toţi avem responsabilitatea votului. 
Doamna Spătaru Elisabeta a fost colega noastră ani de zile în consiliul judeţean. Este o 
doamnă distinsă, căreia îi spunem bun venit, chiar dacă timpul petrecut alături de noi în 
acest mandat este foarte scurt. Rămâne totuşi faptul că a făcut parte din consiliul judeţean 
în mandatul 2012 – 2016 şi cred că merită să o votăm pentru validare.  

În consecinţă, vă propun să alegem ca procedură de vot, votul deschis.  
Supun la vot această propunere.  
 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat propunerea prin care se alege ca procedură 

de vot – vot deschis  cu  31 voturi „pentru” din partea doamnelor/domnilor Bitea Nicolae, 
Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, Borha Liviu, Cocean Liviu, Costa Cosmin, 
Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, Cutu Dorin, Daviţoiu Ioan,  Dobra Călin, Filip 
Stancu, Gavrilită Bianca, Iepan Flavius  Nelu.  Juravle Petru, Lăzureanu Aurel, Lelescu 
Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, Mihoc Marcel, Moldovan Paul,  Păşcuţă Adrian, Pau Radu, 
Petrescu Balint, Plavoşin Deian, Popescu Marin, Radu Marina, Stancu Traian, Szatmari 
Ştefan, Vasile Marian Constantin, Zanfir Florian.  

În aceste condiţii, supun la vot validarea doamnei Spătaru Elisabeta în calitate de 
consilier judeţean, respectiv proiectul de hotărâre.  

Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre, respectiv validarea 
doamnei Spătaru Elisabeta în calitate de consilier judeţean cu  32 voturi „pentru” din partea 
doamnelor/domnilor Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, Borha Liviu, 
Cocean Liviu, Costa Cosmin, Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, Cutu Dorin, 
Daviţoiu Ioan,  Dobra Călin, Filip Stancu, Gavrilită Bianca, Iepan Flavius  Nelu.  Juravle 
Petru, Lăzureanu Aurel, Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, Mihoc Marcel, Moldovan 
Paul, Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Petrescu Balint, Plavoşin Deian, Popescu 
Marin, Radu Marina, Stancu Traian, Szatmari Ştefan, Vasile Marian  Constantin, Zanfir 
Florian.  



  5

 
Având în vedere că doamna Spătaru Elisabeta a fost validată ca şi consilier 

judeţean, urmează ca acesta să depună jurământul.  
 
Doamna consilier judeţean Spătaru Elisabeta 
Subsemnata, Spătaru Elisabeta, depun în faţa Consiliului Judeţean Timiş în 

conformitate cu prevederile art. 32 alin. 1 din Legea administraţiei publice locale nr. 
215/2001 republicată, cu modificările şi completările ulterioare următorul jurământ: 

Jur să respect Constituţia şi legile ţării şi să fac cu bună credinţă tot ce stă în 
puterile şi priceperea mea pentru binele locuitorilor judeţului Timiş. Aşa să-mi ajute 
Dumnezeu! 

 
Vă mulţumesc! Mă bucur că vă revăd pe mulţi dintre dumneavoastră. Vă felicit pe 

toţi, indiferent de culoarea politică, pentru tot ce aţi făcut în cei patru ani. Vă doresc 
tuturor mult succes în continuare.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin  
Vă felicit şi vă anunţ că din acest moment  vă puteţi exercita calitatea de consilier 

judeţean şi puteţi participa la vot.  De asemenea, vă anunţ că aveţi obligaţia să întocmiţi 
şi să depuneţi  declaraţia de avere şi declaraţia de interese, declaraţia privind 
eventualele situaţii de incompatibilitate, precum şi declaraţia privind  desfăşurarea unor 
activităţi de poliţie politică. Toate formulare vor fi puse la dispoziţia dumneavoastră de 
către colegii din aparatul consiliului judeţean.  

 
Punctul nr. 2 – Proiect de hotărâre privind aprobarea Monografiei 

economico-militare a Judeţului Timiş. 
 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Proiectul a fost avizat favorabil de catre toate comisiile   
Dacă sunt discuţii? 
Supun  la vot proiectul de hotărâre. 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre cu 32 voturi „pentru” din 

partea doamnelor/domnilor Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, 
Borha Liviu, Cocean Liviu, Costa Cosmin, Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, 
Cutu Dorin, Daviţoiu Ioan,  Dobra Călin, Gaita Oana, Gavrilită Bianca, Iepan Flavius  Nelu.  
Juravle Petru, Lăzureanu Aurel, Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, Mihoc Marcel, 
Moldovan Paul, Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Petrescu Balint, Plavoşin 
Deian, Popescu Marin, Radu Marina, Stancu Traian, Szatmari Ştefan, Vasile Marian 
Constantin, Zanfir Florian.  

                                       
Punctul nr. 3 – Proiect de hotărâre privind aprobarea dării în administrare şi 

a închirierii prin licitaţie publică a Stadionului “Dan Paltinişanu” Timişoara. 
 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Proiectul a fost avizat favorabil de către toate comisiile   
Dacă sunt discuţii? 
Supun  la vot proiectul de hotărâre. 
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Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre cu 34  voturi „pentru” din 
partea doamnelor/domnilor Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, 
Borha Liviu, Cocean Liviu, Costa Cosmin, Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, 
Cutu Dorin, Daviţoiu Ioan,  Dobra Călin, Filip Stancu, Gaita Oana, Gavrilită Bianca, Iepan 
Flavius  Nelu.  Juravle Petru, Lăzureanu Aurel, Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, 
Mihoc Marcel, Moldovan Paul, Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Petrescu Balint, 
Plavoşin Deian, Popescu Marin, Radu Marina,  Spătru Elisabeta,  Stancu Traian, Szatmari 
Ştefan, Vasile Marian Constantin, Zanfir Florian.  

 
Punctul nr. 4 – Proiect de hotărâre privind aprobarea demarării procedurilor 

pentru cumpărarea imobilului situat în Municipiul Timişoara, Bd. Tinereţii, nr. 3, 
parter, apartamentul nr. 1, identificat prin CF nr. 404020 – C1 – Proiect de hotărâre 
privind aprobarea demarării procedurilor pentru cumpărarea U19 Timişoara, top 
17196/I. 

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Proiectul a fost avizat favorabil de 6 comisii 
Dacă sunt discuţii? 
Supun  la vot proiectul de hotărâre. 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre cu 34 voturi „pentru” din 

partea doamnelor/domnilor Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, 
Borha Liviu, Cocean Liviu, Costa Cosmin, Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, 
Cutu Dorin, Daviţoiu Ioan,  Dobra Călin, Filip Stancu, Gaita Oana, Gavrilită Bianca, Iepan 
Flavius  Nelu.  Juravle Petru, Lăzureanu Aurel, Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, 
Mihoc Marcel, Moldovan Paul, Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Petrescu Balint, 
Plavoşin Deian, Popescu Marin, Radu Marina, Spătru Elisabeta,  Stancu Traian, Szatmari 
Ştefan, Vasile Marian Constantin, Zanfir Florian.  

 
 

Punctul nr. 5 – Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării 
“Programului de transport judeţean de persoane prin curse regulate pentru 
perioada 01.01.2014-30.06.2019”. 

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Proiectul a fost avizat favorabil de către toate comisiile   
Dacă sunt discuţii? 
Supun  la vot proiectul de hotărâre. 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre cu 34 voturi „pentru” din 

partea doamnelor/domnilor Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, 
Borha Liviu, Cocean Liviu, Costa Cosmin, Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, 
Cutu Dorin, Daviţoiu Ioan,  Dobra Călin, Filip Stancu, Gaita Oana, Gavrilită Bianca, Iepan 
Flavius  Nelu.  Juravle Petru, Lăzureanu Aurel, Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, 
Mihoc Marcel, Moldovan Paul, Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Petrescu Balint, 
Plavoşin Deian, Popescu Marin, Radu Marina, Spătru Elisabeta,  Stancu Traian, Szatmari 
Ştefan, Vasile Marian Constantin, Zanfir Florian.  
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Punctul nr. 6 – Proiect de hotărâre privind aprobarea licenţelor de traseu 

pentru efectuarea transportului public de persoane prin curse regulate speciale 
unor operatori  de transport rutier. 

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Proiectul a fost avizat favorabil de catre toate comisiile   
Dacă sunt discuţii? 
Supun  la vot proiectul de hotărâre. 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre cu 34 voturi „pentru” din 

partea doamnelor/domnilor Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, 
Borha Liviu, Cocean Liviu, Costa Cosmin, Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, 
Cutu Dorin, Daviţoiu Ioan,  Dobra Călin, Filip Stancu, Gaita Oana, Gavrilită Bianca, Iepan 
Flavius  Nelu.  Juravle Petru, Lăzureanu Aurel, Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, 
Mihoc Marcel, Moldovan Paul, Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Petrescu Balint, 
Plavoşin Deian, Popescu Marin, Radu Marina, Spătru Elisabeta,  Stancu Traian, Szatmari 
Ştefan, Vasile Marian Constantin, Zanfir Florian.  

 
Punctul nr. 7 – Proiect de hotărâre privind modificarea Normativului privind  

dotarea cu autovehicule şi consumul lunar de carburanţi. 
 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Proiectul a fost avizat favorabil de către toate comisiile   
Dacă sunt discuţii? 
Supun  la vot proiectul de hotărâre. 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre cu 34 voturi „pentru” din 

partea doamnelor/domnilor Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, 
Borha Liviu, Cocean Liviu, Costa Cosmin, Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, 
Cutu Dorin, Daviţoiu Ioan,  Dobra Călin, Filip Stancu, Gaita Oana, Gavrilită Bianca, Iepan 
Flavius  Nelu.  Juravle Petru, Lăzureanu Aurel, Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, 
Mihoc Marcel, Moldovan Paul, Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Petrescu Balint, 
Plavoşin Deian, Popescu Marin, Radu Marina, Spătru Elisabeta,  Stancu Traian, Szatmari 
Ştefan, Vasile Marian Constantin, Zanfir Florian.  

 
 

Punctul nr. 8 – Proiect de hotărâre privind aprobarea neexercitării dreptului 
de preemţiune din partea Judeţului Timiş la intenţiile de înstrăinare a unor imobile 
cu altă destinaţie decât cea de locuinţe. 

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Proiectul a fost avizat favorabil de către toate comisiile   
Dacă sunt discuţii? 
Supun  la vot proiectul de hotărâre. 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre cu 32 voturi „pentru” din 

partea doamnelor/domnilor Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, 
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Borha Liviu, Costa Cosmin, Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, Cutu Dorin, 
Daviţoiu Ioan,  Dobra Călin, Filip Stancu, Gaita Oana, Gavrilită Bianca, Iepan Flavius  Nelu.  
Juravle Petru, Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, Mihoc Marcel, Moldovan Paul, 
Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Petrescu Balint, Plavoşin Deian, Popescu 
Marin, Radu Marina, Spătru Elisabeta,  Stancu Traian, Szatmari Ştefan, Vasile Marian 
Constantin, Zanfir Florian.  

 
X 

Punctul nr. 9 – Proiect de hotărâre privind aprobarea prelungirii 
Contractului de închiriere nr. 8843/25.06.2007 încheiat de către Judeţul Timiş prin 
Consiliul Judeţean Timiş cu Societatea ROTH S.R.L. 

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Proiectul a fost avizat favorabil de către toate comisiile   
Dacă sunt discuţii? 
Supun  la vot proiectul de hotărâre. 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre cu 33 voturi „pentru” din 

partea doamnelor/domnilor Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, 
Borha Liviu, Cocean Liviu, Costa Cosmin, Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, 
Cutu Dorin, Daviţoiu Ioan,  Dobra Călin, Filip Stancu, Gaita Oana, Gavrilită Bianca, Iepan 
Flavius  Nelu.  Juravle Petru, Lăzureanu Aurel, Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, 
Mihoc Marcel, Moldovan Paul, Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Plavoşin Deian, 
Popescu Marin, Radu Marina, Spătru Elisabeta,  Stancu Traian, Szatmari Ştefan, Vasile 
Marian Constantin, Zanfir Florian şi un vot împotrivă din partea domnului Petrescu Balint  

 
Punctul nr. 10 – Proiect de hotărâre privind aprobarea executării lucrărilor 

de combatere a insectelor şi artropodelor pe teritoriul Judeţului Timiş. 
 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Proiectul a fost avizat favorabil de către toate comisiile   
Dacă sunt discuţii? 
Supun  la vot proiectul de hotărâre. 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre cu 32 voturi „pentru” din 

partea doamnelor/domnilor Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, 
Borha Liviu, Cocean Liviu, Costa Cosmin, Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, 
Cutu Dorin, Daviţoiu Ioan,  Dobra Călin, Gaita Oana, Gavrilită Bianca, Iepan Flavius  Nelu.  
Juravle Petru, Lăzureanu Aurel, Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, Mihoc Marcel, 
Moldovan Paul, Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Plavoşin Deian, Popescu 
Marin, Radu Marina, Spătru Elisabeta,  Stancu Traian, Szatmari Ştefan, Vasile Marian 
Constantin, Zanfir Florian.  
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Punctul nr. 11 – Proiect de hotărâre privind încetarea raportului de serviciu 
prin demisie al domnului Coraş Ardelean Director Executiv al Camerei Agricole a 
Judeţului Timiş. 

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Proiectul a fost avizat favorabil de către toate comisiile   
Dacă sunt discuţii? 
Supun  la vot proiectul de hotărâre. 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre cu 34 voturi „pentru” din 

partea doamnelor/domnilor Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, 
Borha Liviu, Cocean Liviu, Costa Cosmin, Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, 
Cutu Dorin, Daviţoiu Ioan,  Dobra Călin, Filip Stancu, Gaita Oana, Gavrilită Bianca, Iepan 
Flavius  Nelu.  Juravle Petru, Lăzureanu Aurel, Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, 
Mihoc Marcel, Moldovan Paul, Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Petrescu Balint, 
Plavoşin Deian, Popescu Marin, Radu Marina, Spătru Elisabeta,  Stancu Traian, Szatmari 
Ştefan, Vasile Marian Constantin, Zanfir Florian.  

 
 

Punctul nr. 12 – Proiect de hotărâre privind aprobarea execuţiei bugetelor 
secţiunii de funcţionare şi a secţiunii de dezvoltare pentru bugetul propriu al  
Judeţului Timiş pe trimestrul I 2016. 

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Proiectul a fost avizat favorabil de către toate comisiile   
Dacă sunt discuţii? 
Supun  la vot proiectul de hotărâre. 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre cu 33  voturi „pentru” din 

partea doamnelor/domnilor Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, 
Borha Liviu, Cocean Liviu, Costa Cosmin, Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, 
Cutu Dorin, Daviţoiu Ioan,  Dobra Călin, Filip Stancu, Gaita Oana, Gavrilită Bianca, Iepan 
Flavius  Nelu.  Juravle Petru, Lăzureanu Aurel, Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, 
Mihoc Marcel, Moldovan Paul, Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Petrescu Balint, 
Plavoşin Deian, Popescu Marin, Spătru Elisabeta,  Stancu Traian, Szatmari Ştefan, Vasile 
Marian Constantin, Zanfir Florian.  

 
Punctul nr. 13 – Proiect de hotărâre privind aprobarea structurii 

organizatorice a Centrului de Cultură şi Artă al Judeţului Timiş. 
 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Proiectul a fost avizat favorabil de către toate comisiile   
Dacă sunt discuţii? 
Supun  la vot proiectul de hotărâre. 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre cu 33 voturi „pentru” din 

partea doamnelor/domnilor Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, 
Borha Liviu, Cocean Liviu, Costa Cosmin, Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, 
Cutu Dorin, Daviţoiu Ioan,  Dobra Călin, Filip Stancu, Gaita Oana, Gavrilită Bianca, Iepan 
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Flavius  Nelu.  Juravle Petru, Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, Mihoc Marcel, 
Moldovan Paul, Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Petrescu Balint, Plavoşin 
Deian, Popescu Marin, Radu Marina, Spătru Elisabeta,  Stancu Traian, Szatmari Ştefan, 
Vasile Marian Constantin, Zanfir Florian.  

 
Punctul nr. 14 - Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului rectificat al 

Judeţului Timiş pe anul 2016. 
 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Proiectul a fost avizat favorabil de către toate comisiile   
Dacă sunt discuţii? 
Supun  la vot proiectul de hotărâre. 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre cu 33 voturi „pentru” din 

partea doamnelor/domnilor Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, 
Borha Liviu, Cocean Liviu, Costa Cosmin, Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, 
Cutu Dorin, Daviţoiu Ioan,  Dobra Călin, Filip Stancu, Gaita Oana, Gavrilită Bianca, Iepan 
Flavius  Nelu.  Juravle Petru, Lăzureanu Aurel, Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, 
Mihoc Marcel, Moldovan Paul, Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, Petrescu Balint, Plavoşin 
Deian, Popescu Marin, Radu Marina, Spătru Elisabeta,  Stancu Traian, Szatmari Ştefan, 
Vasile Marian Constantin, Zanfir Florian.  

 
Punctul nr. 15 – Proiect de hotărâre privind  aprobarea  asocierii  Judeţului 

Timiş prin Consiliul Judeţean Timiş cu Oraşul Jimbolia prin Consiliul Local al 
Oraşului Jimbolia şi Comuna Comloşu Mare prin Consiliul Local al Comunei 
Comloşu Mare în vederea cofinanţării căminelor pentru persoane vârstnice. 

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Proiectul a fost avizat favorabil de către toate comisiile   
Dacă sunt discuţii? 
Supun  la vot proiectul de hotărâre. 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre cu 34 voturi „pentru” din 

partea doamnelor/domnilor Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, 
Borha Liviu, Cocean Liviu, Costa Cosmin, Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, 
Cutu Dorin, Daviţoiu Ioan,  Dobra Călin, Filip Stancu, Gaita Oana, Gavrilită Bianca, Iepan 
Flavius  Nelu.  Juravle Petru, Lăzureanu Aurel, Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, 
Mihoc Marcel, Moldovan Paul, Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Petrescu Balint, 
Plavoşin Deian, Popescu Marin, Radu Marina, Spătru Elisabeta,  Stancu Traian, Szatmari 
Ştefan, Vasile Marian Constantin, Zanfir Florian.  

 
Punctul nr. 16 – Proiect de hotărâre privind aprobarea dării în folosinţă 

gratuită Liceului Teoretic “Vlad Ţepes” Timişoara a unor spaţii situate în clădirea 
Centrului Şcolar pentru Educaţie Incluzivă “Constantin Pufan” Timişoara. 

Domnul preşedinte Titu Bojin 
Proiectul a fost avizat favorabil de către toate comisiile   
Dacă sunt discuţii? 
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Supun  la vot proiectul de hotărâre. 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre cu 33  voturi „pentru” din 

partea doamnelor/domnilor Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, 
Borha Liviu, Cocean Liviu, Costa Cosmin, Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, 
Cutu Dorin, Daviţoiu Ioan,  Dobra Călin, Filip Stancu, Gaita Oana, Gavrilită Bianca, Iepan 
Flavius  Nelu.  Juravle Petru, Lăzureanu Aurel, Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, 
Mihoc Marcel, Moldovan Paul, Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Plavoşin Deian, 
Popescu Marin, Radu Marina, Spătru Elisabeta,  Stancu Traian, Szatmari Ştefan, Vasile 
Marian Constantin, Zanfir Florian.  

 
Punctul nr. 17 - Proiect de hotărâre privind aprobarea dării în folosinţă 

gratuită a unor spaţi din Palatul Administrativ. 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Proiectul a fost avizat favorabil de către toate comisiile   
Dacă sunt discuţii? 
Supun  la vot proiectul de hotărâre. 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre cu 32  voturi „pentru” din 

partea doamnelor/domnilor Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, 
Borha Liviu, Cocean Liviu, Costa Cosmin, Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, 
Cutu Dorin, Daviţoiu Ioan,  Dobra Călin, Filip Stancu, Gaita Oana, Gavrilită Bianca, Iepan 
Flavius  Nelu.  Juravle Petru, Lăzureanu Aurel, Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, 
Moldovan Paul, Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian,  Petrescu Balint, Plavoşin Deian, Popescu 
Marin, Radu Marina, Spătru Elisabeta,  Stancu Traian, Szatmari Ştefan, Vasile Marian 
Constantin, Zanfir Florian  şi o abţinere din partea domnului  Mihoc Marcel 

 
Punctul nr. 18- Proiect de hotărâre privind aprobarea închirierii unor spaţii 

din imobilul Bastionul Theresia. 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Proiectul a fost avizat favorabil de către toate comisiile   
Dacă sunt discuţii? 
Supun  la vot proiectul de hotărâre. 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre cu 34 voturi „pentru” din 

partea doamnelor/domnilor Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, 
Borha Liviu, Cocean Liviu, Costa Cosmin, Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, 
Cutu Dorin, Daviţoiu Ioan,  Dobra Călin, Filip Stancu, Gaita Oana, Gavrilită Bianca, Iepan 
Flavius  Nelu.  Juravle Petru, Lăzureanu Aurel, Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, 
Mihoc Marcel, Moldovan Paul, Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Petrescu Balint, 
Plavoşin Deian, Popescu Marin, Radu Marina, Spătru Elisabeta,  Stancu Traian, Szatmari 
Ştefan, Vasile Marian Constantin, Zanfir Florian.  
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Punctul nr. 19 –  Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-
economici actualizaţi ai obiectivelor de investiţii incluse în Programul Naţional de 
Dezvoltare Locală. 

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Proiectul a fost avizat favorabil de către toate comisiile   
Dacă sunt discuţii? 
Supun  la vot proiectul de hotărâre. 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre cu 34 voturi „pentru” din 

partea doamnelor/domnilor Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, 
Borha Liviu, Cocean Liviu, Costa Cosmin, Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, 
Cutu Dorin, Daviţoiu Ioan,  Dobra Călin, Filip Stancu, Gaita Oana, Gavrilită Bianca, Iepan 
Flavius  Nelu.  Juravle Petru, Lăzureanu Aurel, Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, 
Mihoc Marcel, Moldovan Paul, Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Petrescu Balint, 
Plavoşin Deian, Popescu Marin, Radu Marina, Spătru Elisabeta,  Stancu Traian, Szatmari 
Ştefan, Vasile Marian Constantin, Zanfir Florian.  

 
 Punctul nr. 20 Proiect de hotărâre privind propunerea de încadrare în 

categoria drumurilor judeţene a drumului comunal DC 147 sector Recaş (DN6) – 
Bazoş şi DC 148 Bazoşu Nou (DJ 69F) – Bazoş (DC147)  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Proiectul a fost avizat favorabil de către toate comisiile   
Dacă sunt discuţii? 
Supun  la vot proiectul de hotărâre. 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre cu 35 voturi „pentru” din 

partea doamnelor/domnilor Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, 
Borha Liviu, Cocean Liviu, Costa Cosmin, Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, 
Cutu Dorin, Daviţoiu Ioan,  Dobra Călin, Filip Stancu, Gaita Oana, Gavrilită Bianca, Iepan 
Flavius  Nelu.  Juravle Petru, Lăzureanu Aurel, Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, 
Mihoc Marcel, Moldovan Paul, Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Petrescu Balint, 
Plavoşin Deian, Popescu Marin, Radu Marina, Ritivoiu Mihai, Spătru Elisabeta,  Stancu 
Traian, Szatmari Ştefan, Vasile Marian Constantin, Zanfir Florian 

Întrucât am stabilit că la ora 11,10 vor participa la şedinţă Prea Sfinţitul Alexandru 
Mesian Episcop al Eparhiei Greco – Catolice Lugoj şi  Înalt Prea Sfinţitul Ioan Selejan, 
Arhiepiscopul Timişoarei şi Mitropolitul Banatului împreună cu reprezentanţii celor două 
unităţi de cult şi pentru că am dezbătut şi aprobat toate proiectele până la acest 
moment, vă propun să luăm o scurtă pauză după care să revenim şi să continuăm 
şedinţa de plen cu dezbaterea şi aprobarea ultimilor 3 puncte înscrise pe ordinea de zi.  

Până atunci putem discuta, considerând că suntem la punctul Întrebări 
Interpelări.  
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Punctul nr. 24 - Întrebări, interpelări. 
 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Cu această ocazie, aş vrea să vă spun că am fost rugat de mai mulţi colegi să le 

permit să ia cuvântul să-şi exprime punctul de vedere ţinând cont că este ultima şedinţă 
din acest mandat.  

Înainte de a vă da cuvântul, vreau să vă spun că am avut o discuţie cu liderii 
asociaţiilor de revoluţionari şi sunt mai multe propuneri pentru acordarea titlului de 
cetăţean de onoare în rândul revoluţionarilor.  Vă rog să fiţi de acord ca în prima şedinţă 
care va fi după şedinţa de constituire a consiliului judeţean, in care mulţi dintre noi ne 
vom regăsi poate pe alte funcţii sau poziţii,  să stabilim cine va primi acest titlu pentru ca 
să nu se întâmple ca în alte zone şi nici să aducem în derizoriu acest titlu şi nici a priva 
pe cineva de acest titlu pe care îl merită. Sunt diferite propuneri, fie pentru conferirea 
acestui titlu unui reprezentant din fiecare asociaţie, fie fiecărei asociaţii de revoluţionari, 
aici sunt discuţii pentru că unele merită mai mult mai puţin, fie să dăm acest titlu şi poate  
stabilim în acest sens o formulă care să poată sprijini, pe lângă acest titlu şi acordarea 
titlului de cetăţean de onoare post mortem celor care au murit în revoluţie.  

Toate acestea le-am discutat cu domnul Fortuna, pe care îl salut pentru că este 
prezent în sala, cu reprezentanţii asociaţiilor şi cu domnul Juravle care a susţinut în 
permanenţă ceea ce înseamnă revoluţionarii.  

De asemenea, sunt câteva categorii de oameni care şi-au adus un aport deosebit 
şi poate că sunt mai apropriaţi decât credem noi de revoluţionari. Unii sunt în viaţă şi ar 
trebui să – i recompensăm şi pe aceştia.  Din acest motiv am spus să aşteptăm prima 
şedinţă de plen care va avea loc după şedinţa de constituire a consiliului judeţean când 
vom stabili împreună cu reprezentanţii revoluţionarilor, cu viitoarea comisie de cultură, 
cui atribuim acest titlu. Nu vreau să ducem acest titlu  mai jos decât l-am iniţiat anul 
trecut sau acum doi ani.  

Aceasta este rugămintea mea pentru care vă cer un vot de principiu. Nu vrem să 
decidem noi acum pentru că este apanajul următorului consiliu şi trebuie să discutăm la 
momentul respectiv.  

Cine este de acord să procedăm astfel?  
Consiliul Judeţean Timiş a fost de acord, prin vot deschis, cu această propunere.  
În continuare, vreau să vă spun că prin dispoziţia Preşedintelui Consiliului 

Judeţean, fiecare dintre dumneavoastră aveţi pe masă o plachetă a judeţului.  Vă felicit 
pe toţi consilierii judeţeni, chiar şi pe aceia care nu mai sunt cu noi la această masă din 
diferite motive,  Deci, toţi consilierii judeţeni, chiar şi doamna Spătaru, dar şi celor care 
au fost şi nu mai sunt în consiliul judeţean, şi acelora care uneori au fost mai acri cu 
mine. Pe aceştia din urmă i-am iertat pentru că eu nu am nici idei preconcepute şi nici 
duşmani. 

Împreună cu această plachetă veţi primi o icoană  cu simboluri religioase pictată 
de maestru Popas dar şi ultimul număr din Monitorul Oficial al Judeţului Timiş ca să vă 
reamintiţi ce s-a întâmplat în consiliul judeţean.  

Totodată aveţi şi Proiectul Sistem Integrat de Management al Deşeurilor care 
este unul dintre cele mai frumoase şi valoroase proiecte. Le mulţumesc celor  care au 
fost prezenţi la şedinţa de închidere al acestui proiect. Suntem pe locul 1  chiar dacă cei 
care conduc aceste proiecte spun că ar fi puţin mai avansat cu închiderea acestui 
proiect Bistriţa. Doar Timiş şi Sălaj sunt singurele judeţe care au reuşit închiderea 
proiectului. Suntem printre primele 10 judeţe din România în ceea ce priveşte atragerea 
fondurilor. E adevărat că este puţin atât pentru noi cât şi pentru întreaga ţară.  

Eu mă opresc aici pentru a vă da posibilitatea ca cei care doresc să poată lua 
cuvântul. Sper că astăzi, chiar dacă este un moment de rămas bun, de încheiere a unei 
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activităţi, chiar dacă uneori am mai spus unele lucruri sper că cei care au fost deranjaţi 
mă vor ierta şi nu vor rămâne supăraţi pentru că tot ce am spus am spus din prietenie. 
Sper să ne bucurăm în continuare şi să ne respectăm în ultimele zile de campanie în 
numele colegialităţii şi, sigur că urmează încă un mandat în care vă urez tuturor mult 
succes şi multă sănătate. 

 
Domnul consilier judeţean Marcel Mihoc 
Ţinând cont că astăzi se încheie un ciclu din viaţa mea politică de 12 ani, 3 

mandate de consilier judeţean, vreau să mulţumesc colegilor şi personalului din consiliul 
judeţean pentru tot ajutorul dat în aceşti 12 ani şi dumneavoastră personal pentru 
experienţa care am acumulat-o în consiliul judeţean. Vă mulţumesc! 

 
 
Domnul vicepreşedinte Călin Dobra 
Ţinând cont că este ultima şedinţă din acest mandat în care sunt încă 

vicepreşedinte, doresc ca în nume personal cât şi al echipei PSD să mulţumesc tuturor 
angajaţilor din consiliul judeţean şi instituţiilor din subordinea acestuia, dar şi colegilor 
consilieri judeţeni pentru colaborare şi sunt convins că ne vom revedea şi în următorul 
mandat în formule apropriate. Vă mulţumesc şi vă doresc mult succes dumnică! 

 
Domnul consilier judeţean Marian Constantin Vasile 
Domnule preşedinte, stimaţi colegi,  
Tin să vă mulţumesc tuturor colegilor şi competitorilor politici pentru colaborarea 

noastră, mai ales pentru momentele în care am reuşit să trecem peste lucrurile care ne 
despart si am lucrat efectiv pentru comunităţile noastre. Totodată, consider că trebuie să 
fim sinceri şi să recunoaştem faptul că uneori am fi putut să facem mai mult dacă am fi 
lăsat la o parte orgoliile sau chestiunile de ordin politic. Am încredinţarea că am învăţat 
cu toţii din această experienţă şi că această experienţă va fi folosită în continuare de 
către noi toţi în slujba semenilor noştri. Dumnezeu să ne ajute! 

 
Domnul vicepreşedinte Zanfir Florian 
Vreau doar să mulţumesc tuturor colegilor consilieri judeţeni, colegilor din 

aparatul executiv, reprezentanţilor presei, oamenilor de pretutindenil. M-am străduit să 
fiu un model şi să contribui cu toată priceperea mea acolo unde am fost trimis.  Dacă 
am reuşit să fac asta,  nu ştiu. Eu zic că în mare parte am reuşit să realizez câte ceva şi 
poate că acest lucru s-a văzut în urma lăsată de mine. Vă mulţumesc şi tuturor celor 
implicaţi în campanie, mult succes! 

 
Doamna consilier judeţean Marinconi Flavia 
Domnule preşedinte, stimaţi colegi, 
Sunt la finalul unui ciclu politic de 20 de ani. Vreau să vă spun celor  care vor 

veni în următoarele mandate să aibă un comportament adecvat, un limbaj plin de 
demnitate fără momentele care s-au petrecut în acest mandat. Este păcat că toţi 
suntem nişte oameni care ne-am adunat aici pentru binele oamenilor din judeţul nostru 
şi nu pentru a ieşi în evidenţă unii mai mult decât ceilalţi. Mulţumesc colegilor din 
comisiile în care am activat, în special  celor din Comisia de administraţie publică.  

Vă doresc tuturor mult succes în viitor. Vă mulţumesc! La revedere! 
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Domnul consilier judeţean Tiberiu Lelescu 
Domnule preşedinte, stimaţi colegi, 
Am să încheie acest mandat cu o maximă: „Oricine vrea sa obtina fericirea si sa 

evite suferinta. Atunci cand ne amintim ca ceilalti sunt in numar infinit, iar tu esti doar 
unul singur, indiferent cat de superior esti, ceilalti devin mai valorosi. Si daca ai o 
oarecare putere de judecata, vei descoperi ca merita sa te sacrifici pentru binele 
celorlalti. O singura persoana nu trebuie sa sacrifice un numar infinit de alte persoane 
pentru binele sau personal.“ Dalai Lama 

Vă doresc tuturor tot binele din lume! 
 
Domnul consilier judeţean Stancu Traian 
Domnule preşedinte, stimaţi colegi, 
Vreau şi eu să vă mulţumesc pentru faptul că m-aţi suportat în acest plen în cei 4 

ani de mandat. Dacă în această perioadă am supărat pe cineva îmi cer scuze, dar vă 
spun că la fel mă voi comporta şi pe viitorul mandat. Vă mulţumesc şi vă doresc tuturor 
multă sănătate.   

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Întrucât punctul Întrebări, Interpelări s-a încheiat, aş vrea să vă mulţumesc tuturor 

colegilor din consiliul judeţean, din presă şi vă rog, cu tot respectul cuvenit, să rămâneţi 
până la finalul şedinţei chiar dacă facem acum o pauză de 15 minute până vin Înalt Prea 
Sfiinţitul şi Prea Sfinţitul pentru înmânarea titlurilor de cetăţean de onoare.  

Vă doresc tuturor, indiferent de culoarea politică, mult succes în alegeri. 
 Se ia o pauză de 10 minute, timp în care se poate servi o cafea. 
Pauza s-a terminat, continuăm şedinţa şi urmează să dezbatem şi să aprobăm 

ultimile puncte înscrise pe ordinea de zi.  
Vă informez că sunt prezenţi alături de noi Înalt Prea Sfinţitul Ioan Sălăjean – 

Arhiepiscopul Timişoarei şi Mitropolit al Banatului, Prea Sfinţitul Alexandru Mesian – 
Episcop al Eparhiei Greco Catolice din Lugoj, Prea Sfinţitul Părinte Paisie Lugojanu, 
Părintele Vicar Ionel şi Părintele Vicar Angelo.  

Cu permisiunea dumneavoastră, pentru început supun dezbaterii punctul nr. 21 
de pe ordinea de zi.  

 
Punctul nr. 21 – Proiect de hotărâre privind conferirea post mortem a  

titlului de „Cetăţean de Onoare al Judeţului Timiş” Î.P.S. dr. Nicolae Corneanu, 
Arhiepiscopul Timişoarei şi Mitropolitul Banatului (1962-2014)  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Proiectul a fost avizat favorabil de catre toate comisiile. În continuare voi da citire 

proiectului de hotărâre, astfel: 
Consiliul Judeţean Timiş, 
Având în vedere Expunerea de motive a Preşedintelui Consiliului Judeţean Timiş, 

dl. Titu Bojin, înregistrată cu nr.4927/21.04.2016,  prin care se propune conferirea, post 
mortem, a  titlului de „Cetăţean de Onoare al Judeţului Timiş”, Î.P.S. dr. Nicolae 
Corneanu, Arhiepiscopul Timişoarei şi Mitropolitul Banatului (1962-2014); 

 Luând în considerare Raportul nr. 4928/21.04.2015 al Direcţiei Administraţie 
Publică Locală prin care se constată îndeplinite cerinţele prevăzute de  art.1, art.3 lit.b al 
Cap.I şi art.5 lit.a şi  lit.b al Cap.II din Regulamentul pentru acordarea titlului de 
„Cetăţean de Onoare al Judeţului Timiş”, aprobat prin Hotărârea Consiliului Judeţean 
Timiş nr. 146/23.07.2014 privind instituirea titlului de „Cetăţean de Onoare al Judeţului 
Timiş”; 
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În temeiul prevederilor art. 91 alin. 5 pct.4, art.97 şi art. 115 alin. 1 lit. c) din 
Legea administraţiei publice locale nr. 215/2001, republicată, cu modificările şi 
completările ulterioare, adopta prezenta  

 
H O T Ă R Â R E : 

 
 Art. 1 - (1) Se conferă, post mortem, titlul de „Cetăţean de Onoare al Judeţului 

Timiş” Î.P.S. dr. Nicolae Corneanu, Arhiepiscopul Timişoarei şi Mitropolitul Banatului 
(1962-2014), pentru contribuţia extraordinară în promovarea intereselor şi imaginii 
Judeţului Timiş, a regiunii  istorice Banat şi a României, în lume, cât şi pentru întreaga 
activitate ştiinţifică, culturală, socială şi politică, care a adus ţării noastre renume şi 
prestigiu internaţional. 

   (2) Înmânarea colanului, a diplomei şi a plachetei va avea loc în cadrul unei 
ceremonii organizate de către Consiliul Judeţean Timiş, acestea urmând a fi primite de 
către reprezentanţii Mitropoliei Banatului; (Se vor înmâna în cadrul unei ceremonii 
organizată de Consiliul Judeţean Timiş împreună cu Mitropolia Banatului, a cărei dată 
va fi stabilită ulterior, titlul fiind depus la Muzeul Mitropoliei Banatului din clădirea 
Catedralei). 

      Art. 2 - Sumele necesare realizării diplomei, a plachetei şi a colanului se 
suportă din bugetul propriu al Consiliului Judeţean Timiş. 

  Art. 3 - Cu ducerea la îndeplinire a prezentei hotărâri se împuterniceşte 
Direcţia Administraţie Publică Locală şi Serviciul Relaţii Externe. 

 Art. 4 - Prezenta hotărâre se publică în Monitorul Oficial al Judeţului Timiş, pe 
site-ul propriu şi totodată, se comunică: 

 - Instituţiei Prefectului - Judeţul Timiş; 
 - Direcţiei Administraţie Publică Locală; 

- Direcţiei Buget-Finanţe; 
- Serviciului Relaţii Externe; 
- Mitropoliei Banatului; 

                                      
Proiectul a fost vizat pentru legalitate de domnul Ioan Dănuţ Ardelean – Secretar 

al Judeţului Timiş.                                               
Am să mă opresc aici cu prezentarea pentru că nu cred că mai este nevoie de 

altă prezentare. Fiecare dintre noi ştim foarte bine meritele Preasfiinţiei Sale Nicolae 
Corneanu- fost mitropolit al Banatului. Dumnezeu să-l odihnească în pace! 

Ceremonia de înmânare a titlului va fi făcută la Mitropolia Banatului atunci când 
ni se comunică data de către Înalt Preasfiinţitul Ioan Sălăjean-  Mitropolit al Banatului. 

Dacă nu mai sunt alte discuţii, supun  la vot proiectul de hotărâre. 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre cu 33  voturi „pentru” din 

partea doamnelor/domnilor Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, 
Borha Liviu, Cocean Liviu, Costa Cosmin, Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, 
Cutu Dorin, Daviţoiu Ioan,  Dobra Călin, Filip Stancu, Gaita Oana, Gavrilită Bianca, Iepan 
Flavius  Nelu.  Juravle Petru, Lăzureanu Aurel, Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, 
Mihoc Marcel, Moldovan Paul, Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Petrescu Balint, 
Plavoşin Deian, Popescu Marin, Radu Marina,  Spătru Elisabeta,  Szatmari Ştefan, Vasile 
Marian Constantin, Zanfir Florian.  

Vă mulţumes  şi dau cuvântul Înalt Preasfiinţitului Ioan Sălăjean  - Mitropolit al 
Banatului pentru a ne spune câteva cuvinte.  
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Î.P.S. Ioan Selejan, Arhiepiscopul Timişoarei şi Mitropolitul Banatului. 
Vă mulţumim pentru gestul făcut de dumneavoastră. Acest lucru înseamnă că în 

Timiş şi în Timişoara mai sunt oameni care nu uită pe cei care au fost până mai ieri printre 
noi. Ştiu că după rânduială se acordă o distincţie, un colan, însă acelea, aşa cum spunea 
domnul preşedinte, nu i le mai putem trimite Înaltului Preasfinţit Nicolae ci vor fi depuse la 
loc de cinste în cadrul Mitropoliei noastre. Totuşi, doresc ca împreună cu dumneavoastră 
să-i trimitem ceva şi să cântăm Hritos a Înviat! Dumnezeu va face prin ale lui mijloace să 
ajungă la dânsul gândul nostru pentru că aceasta este aprecierea şi bucuria făcută de 
domniile voastre acestui Înalt Ierarh al Banatului care peste 52 de ani a fost vieţuitorul 
acestei cetăţi. Vă mulţumesc în numele domniei sale şi va rămâne un loc de cinste în 
instoria mitropoliei noastre, acolo la capitolul „A nu uita!” Vă mulţumesc că nu uitaţi! 

Se cântă Hristos a Înviat !! 
 
Punctul nr. 22 –  Proiect de hotărâre privind conferirea titlului de “Cetăţean 

de Onoare al Judeţului Timiş” P. S. Alexandru Mesian eparhial al Eparhiei Greco – 
Catolice de Lugoj.  

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Proiectul a fost avizat favorabil de către toate comisiile. Nu o să mai dau citire 

întregului proiect de hotărâre ci doar vă spun ce conţin cele 4 articole din proiectul de 
hotărâre supus dezbaterii şi aprobării, astfel: 

 Art. 1 – (1) Se conferă titlul de „Cetăţean de Onoare al Judeţului Timiş”, P.S 
Alexandru Mesian, Episcop eparhial al Eparhiei Greco- Catolice de Lugoj pentru 
contribuţia extraordinară în promovarea intereselor şi imaginii Judeţului Timiş, a regiunii  
istorice Banat şi a României, în lume, cât şi pentru întreaga activitate ştiinţifică, culturală 
şi  socială, aducând astfel ţării noastre renume şi prestigiu internaţional. 

2) Înmânarea colanului, a diplomei şi a plachetei va avea loc în cadrul unei 
ceremonii organizate de către Consiliul Judeţean Timiş. 

Art. 2 - Sumele necesare realizării diplomei, a plachetei şi a colanului se suportă 
din bugetul propriu al Consiliului Judeţean Timiş. 

Art. 3 - Cu ducerea la îndeplinire a prezentei hotărâri se împuterniceşte Direcţia 
Administraţie Publică Locală şi Serviciul Relaţii Externe. 

Şi pentru că vreau să evidenţiez şi colegii, trebuie să vă spun că având în vedere  
Expunerea de motive a d-lui Mihăiţă Bojin, consilier judeţean, înregistrată cu 
nr.5041/25.04.2016, prin care se propune conferirea titlului de „Cetăţean de Onoare al 
Judeţului Timiş” P.S Alexandru Mesian, Episcop eparhial al Eparhiei Greco- Catolice de 
Lugoj. Deci, domnia sa este cel care ne-a prezentat această propunere şi cu acordul tururor 
am ajuns astăzi la această hotărâre, iar înainte de a o supune la vot am să citesc câteva 
rânduri din bibliografia domniei sale. 

 P.S Alexandru Mesian, Episcop eparhial al Eparhiei Greco-Catolice de Lugoj   s-
a născut la 22 ianuarie 1937 în localitatea Ferneziu (Baia Mare), judeţul Maramureş, fiul lui 
Alexandru şi Ana, fiind  cel de-al şaselea copil dintre cei opt copii ai părinţilor săi. 

 A urmat cursurile şcolii elementare la Ferneziu şi absolvit şcoala profesională 
profil chimie la Baia Mare.  Este absolvent al Liceului Teoretic „Gheorghe Şincai” Baia 
Mare.  A fost admis în Dieceza romano-catolică de Timişoara pentru a urma studii teologice 
la Institutul Teologic Romano-Catolic de la Iaşi, unde a fost înscris ca student teolog în anul 
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1957.Pe motiv că provine dintr-o familie greco-catolică din Transilvania, din dispoziţia 
Departamentului Cultelor de la Bucureşti a fost exmatriculat în acelaşi an; 

 În perioada 1957-1960 a satisfăcut stagiul militar la arma „Grăniceri”. 
 Din anul 1960 a lucrat în calitate de tehnician, ulterior tehnician principal, la 

Întreprinderea Mecanică de Maşini şi Utilaj Minier Baia Mare, în compartimentul CTC 
Laboratoare, până în anul 1990, an în care se transferă la Episcopia Română Unită cu 
Roma, Greco-Catolică din Baia Mare, episcopie reînfiinţată în acel an; aici funcţionează ca 
vicar general. În perioada 1960-1965, a urmat studiile teologice în strict secret, în 
clandestinitate; după amnistia generală dată în 1964, când unii episcopi şi preoţi profesori 
de teologie au ieşit din închisoare, a fost verificat asupra cunoştinţelor teologice de 
profesori de specialitate. 

 A fost hirotonit preot în strict secret la data de 8 mai 1965 de P.S.S. Ioan 
Dragomir, Episcopul român unit al Maramureşului. 

 Până în anul 1972, nici măcar părinţii nu au ştiut că au în casă un fiu preot, deşi 
celebra Sfânta Liturghie zilnic, în camera sa. 

 În perioada 1965-1990, în aceleaşi condiţii de clandestinitate şi supraveghere s-
a ocupat de catehizarea şi asistenţa spirituală a celor care doreau acest lucru şi care nu au 
vrut să rupă legăturile lor cu Biserica Catolică, în pofida persecuţiei şi a interdicţiilor la care 
eram supuşi; acestea le făceam atât în Baia Mare cât şi în alte localităţi din teritoriul 
Diecezei de Maramureş.O altă preocupare pastorală în aceeaşi perioadă a fost formarea 
de alţi preoţi tineri. 

 În vara anului 1990, la Baia Mare, 10 candidaţi la preoţie care s-au pregătit în 
clandestinitate au fost hirotoniţi preoţi în perioada de libertate a Bisericii Române Unite cu 
Roma, Greco-Catolică de către Arhiepiscopul şi Mitropolitul Alexandru Todea şi de către 
Episcopul de atunci al Maramureşului, P.S.S. Lucian Mureşan; aceşti tineri erau toţi din 
Baia Mare. 

  La 21 ianuarie 1990, la Baia Mare s-a celebrat prima Sfântă Liturghie greco-
catolică publică, în libertate, după anul de tristă memorie 1948; locul acestei celebrări a fost 
în faţa Casei de Cultură Municipale; la acel eveniment foarte mulţi preoţi din generaţia 
veche şi cei din clandestinitate, printre care eram şi eu, am putut să apărem în public. 

 La 20 iulie 1994 Sfântul Părinte Papa Ioan Paul al II-lea l-a numit Episcop 
coadjutor al Prea Sfinţitului Episcop Ioan Ploscaru, Episcop de Lugoj, iar la 8 septembrie 
1994, la Blaj, am fost consacrat episcop de către Mitropolitul Blajului Lucian Mureşan, 
asistat de Episcopul Ioan Ploscaru şi de Episcopul George Guţiu; la acest eveniment a mai 
fost consacrat întru Episcop Prea Sfinţitul Virgil Bercea, Episcopul Diecezei Române Unite 
a Oradiei.  În luna octombrie 1994 Sfântul Părinte l-a numit membru al Consiliului Pontifical 
pentru Promovarea Unităţii Creştine din Roma.  În anul 1995 a fost numit membru al 
Comisiei Mixte Internaţionale de Dialog Teologic între Biserica Catolică şi Biserica 
Ortodoxă, iar în luna octombrie 1995 Papa Ioan Paul al II-lea l-a numit Episcop eparhial al 
Lugojului. 

Prin Decretul nr. 38 din 20 martie 1996 al Preşedintelui României este 
recunoscut în funcţia de Episcop eparhial al Eparhiei Greco-Catolice de Lugoj, IAR la 5 mai 
1996 a avut loc întronizarea ca Episcop diecezan la Lugoj. Pe plan local, raporturile cu 
celelalte culte – în special cu Biserica Ortodoxă Română – sunt foarte bune; vrednic de 
amintit aici este spiritul ecumenic al Î.P.S.S. Nicolae Corneanu, Mitropolitul Banatului. 

În perioada 9-19 iulie 2000 a participat la Baltimore, la lucrările celei de-a VIII-a 
Întâlniri de Dialog Teologic Internaţional între Biserica Catolică şi Biserica Ortodoxă; la 
această întâlnire a luat parte împreună cu P.S.S. Episcop Timotei al Aradului, care a 
reprezentat Biserica Ortodoxă Română; 

Din anul 1994 este responsabil cu ecumenismul în cadrul Conferinţei Episcopilor 
Catolici din România.  De-a lungul celor 15 ani de activitate ca Episcop a participat la foarte 
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multe întâlniri cu caracter ecumenic, atât în ţară cât şi în străinătate.  La data de 7 februarie 
2004, Preşedintele României i-a acordat Ordinul “Meritul Cultural în grad de Comandor” – 
Categoria “G” – Culte.  În cadrul Vizitei Pastorale a E.S.R. Arhiepiscopul Jean-Claude 
Perisset în Eparhia Lugojului (26-30 aprilie 2001), a avut loc sfinţirea pieţei „Josif 
Constantin Drăgan” şi a Catedralei episcopale, lăcaş de cult care a fost supus la lucrări de 
restaurare; 

În anul 2005 este Cetăţean de onoare al Municipiului Lugoj. 
Din anul 2005 este Preşedintele Comisiei pentru redactarea Dreptului Particular 

al Sinodului BRU.   Este Preşedintele Comisiei Misionar-Ecumenică a BRU. Sunt de 
remarcat bunele şi stabilele raporturi dintre Episcopia Lugojului şi instituţiile administrative 
şi culturale locale şi din teritoriul Eparhiei Lugojului. 

De menţionat că Eparhia Lugojului se întinde pe teritoriul judeţelor: Timiş, Caraş-
Severin, Hunedoara, Arad şi pe o porţiune a judeţelor Alba şi Mehedinţi; are, de asemenea, 
în îngrijire comunităţile greco-catolice de limbă română din Serbia, cum ar fi Marcovăţ şi 
Vârşeţ. 
                Având în vedere considerentele  prezentate, pe larg, mai sus, în scopul 
recunoaşterii oficiale a întregii activităţi editoriale, culturale şi sociale, precum şi  pentru 
aportul adus dezvoltării spiritualităţii româneşti, doresc conferirea  titlului de "Cetăţean de 
Onoare al Judeţului Timiş", P.S Alexandru Mesian, Episcop eparhial al Eparhiei Greco-
Catolice de Lugoj. 

Dacă nu mai sunt alte discuţii, supun  la vot proiectul de hotărâre. 
Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre cu 33 voturi „pentru” din 

partea doamnelor/domnilor Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, 
Borha Liviu, Cocean Liviu, Costa Cosmin, Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, 
Cutu Dorin, Daviţoiu Ioan,  Dobra Călin, Filip Stancu, Gaita Oana, Gavrilită Bianca, Iepan 
Flavius  Nelu.  Juravle Petru, Lăzureanu Aurel, Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, 
Mihoc Marcel, Moldovan Paul, Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Petrescu Balint, 
Plavoşin Deian, Popescu Marin, Radu Marina, Spătru Elisabeta,  Szatmari Ştefan, Vasile 
Marian Constantin, Zanfir Florian.  

Înainte de a ruga colegii să ne aducă diploma, placheta şi coranul care vă vor fi 
înmânate vă dau cuvântul pentru a  ne spune câteva cuvinte. 

 
P.S Alexandru Mesian, Episcop eparhial al Eparhiei Greco-Catolice de 

Lugoj    
Mult stimate domnule Preşedinte al Consiliului Judeţean Timiş, mult stimaţi 

membri ai acestui consiliu judeţean, distinse oficialităţi, iubiţi participanţi la acest eveniment, 
A fost pentru mine o mare surpriză şi în acelaşi timp o mare bucurie să aflu că 

cineva s-a interesat şi a dorit să fiu şi eu promovat şi să obţin un astfel de titlu – Cetăţean 
de onoare al Judeţului Timiş.  

Sigur, pentru noi este un simbol de preţuire, un lucru deosebit de interesant şi de 
frumos, fapt  pentru care vă mulţumesc tuturor celor care aţi votat şi celor care au făcut 
această propunere. Noi, oferim aceste aprecieri lui Dumnezeu pentru că suntem 
recunoscători şi ne oferim toată viaţa pentru acest scop.  

Trecând puţin la cele citite din bibliografia care s-a prezentat, într-adevăr în 
Banat, în general, şi în judeţul Timiş în mod special, este altfel privită atât biserica şi 
confisiunile creştine sau de alte religii, cât şi partea etnică. Lucru care, nu numai de acum, 
dar mult mai de demult era cunoscut şi chiar şi pentru mine a fost deosebit de interesant 
mai ales după ce am venit, în 1994 aici la Lugoj. Apoi, raportul cu celelalte confesiuni, atât 
din Lugoj cât şi din Timişoara, dar şi din celelalte judeţe unde este teritoriul canonic al 
eparhiei noastre, dar în mod cu totul special, a fost un raport de apropriere faţă de biserica 
ortodoxă prin exponentul său Înalt Preasfinţia Sa Dr. Nicolae Corneanu – arhiepiscop de 
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Timişoara şi Mitropolitul Banatului. Împreună cu domnia sa am avut multe lucruri de învăţat, 
atât pe tărâm ecumenic cât şi multe alte probleme. Sunt aproape 20 de ani în care am avut 
o colaborare de excepţie.  

De asemenea, cu autorităţile locale din Logoj am avut o colaborare foarte bună, 
fapt pentru care mi s-a dat distincţia de Cetăţean de onoare al Lugojului, iar acum pentru că 
am primit şi titlul de cetăţean de onoare al judeţului este un semn că în cei 22 de ani de 
când am venit de la Baia Mare la Timişoara am realizat multe lucruri bune pe lângă altele 
care din păcate nu s-au realizat  pe tărâm social . De exemplu avem la Lugoj un Centru 
educativ socio – sanitar condus de călugăriţele italiene care se ocupă de cei mai săraci 
copii din acel cartier.  

Avem o casă de bătrâni  la Oraviţa unde sunt 63 de paturi fiind un cvasi spital. Nu 
trebuie să mai amintesc şi altele care s-au realizat. Armonia între confesiuni în acest 
teritoriu este de excepţie. Toată România priveşte spre Timişoara mai ales că aici înainte 
de a apărea Legea 126-1990, Legea 90 din decembrie 1989 , ÎPS Nicolae Corneanu a 
retrocedat catedrala şi rând pe rând toate bisericile şi casele parohiale din acest teritoriu 
unde cu multă înţelepciune şi convingere a reuşit să rezolve acest lucru pe parcursul anilor.  

Acest lucru niciunde nu s-a putut face şi de aceea peste tot pe unde am umblat şi 
am avut despus câte ceva cartea de vizită era comportamentul bisericii ortodoxe şi raportul 
acesteia cu biserica greco catolică. Sunt multe lucruri de spus dar mă voi opri aici pentru că 
nu vreau să fiu prea lung în discurs. Ţin să vă mulţumesc dumneavoastră  domnule 
preşedinte şi tututor consilierilor. Ca o completare, ÎPS Nicolae Cornean ne priveşte de sus 
şi avem bucuria de a-l avea în mijlocul nostru pe ÎPS Ioan care a preluat toate obligaţiile şi 
din mila lui Dumnezeu considerăm că tot la fel de frumos se poate continua activitatea atât 
ecumenică cât şi socială, umană etc.  

Eu vă mulţumesc încă o dată foarte mult turor şi o să spun o rugăciune pentru 
mărirea lui Dumnezeu şi pentru noi toţi. 

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Vă rog să ne ridicăm. Urmează înmânarea distincţiilor.  
 

 
Punctul nr. 23 - Proiect de hotărâre privind conferirea titlului de „Cetăţean 

de Onoare al Judeţului Timiş”, Î.P.S. Ioan Selejan, Arhiepiscopul Timişoarei şi 
Mitropolitul Banatului. 

 
Domnul preşedinte Titu Bojin 
Proiectul a fost avizat favorabil de către toate comisiile. 
În continuare voi da citire proiectului de hotărâre, astfel:  
 
Consiliul Judeţean Timiş, 
Având în vedere Expunerea de motive a Preşedintelui Consiliului Judeţean Timiş, 

dl. Titu Bojin, înregistrată cu nr.4925/21.04.2016, prin care se propune conferirea titlului de 
„Cetăţean de Onoare al Judeţului Timiş”, Î.P.S. Ioan Selejan, Arhiepiscopul Timişoarei şi 
Mitropolitul Banatului; 

Luând în considerare Raportul nr. 4926/21.04.2016 al Direcţiei Administraţie 
Publică Locală prin care se constată îndeplinite cerinţele prevăzute de  art.1, art.3 lit.a al 
Cap.I şi art.5 lit.a şi lit.b al Cap.II din Regulamentul pentru acordarea titlului de „Cetăţean de 
Onoare al Judeţului Timiş”, aprobat prin Hotărârea Consiliului Judeţean Timiş nr. 
146/23.07.2014 privind instituirea titlului de „Cetăţean de Onoare al Judeţului Timiş”; 
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În temeiul prevederilor art. 91 alin. 5 pct.4, art.97 şi art. 115 alin. 1 lit. c) din 
Legea administraţiei publice locale nr. 215/2001, republicată, cu modificările şi completările 
ulterioare, adopta prezenta  

 
H O T Ă R Â R E : 

 
Art. 1 - (1) Se conferă titlul de „Cetăţean de Onoare al Judeţului Timiş”,  Î.P.S. 

Ioan Selejan, Arhiepiscopul Timişoarei şi Mitropolitul Banatului pentru contribuţia 
extraordinară în promovarea intereselor şi imaginii Judeţului Timiş, a regiunii  istorice Banat 
şi a României, în lume, cât şi pentru întreaga activitate ştiinţifică, culturală şi  socială, 
aducând astfel ţării noastre renume şi prestigiu internaţional. 

  (2) Înmânarea colanului, a diplomei şi a plachetei va avea loc în cadrul unei 
ceremonii organizate de către Consiliul Judeţean Timiş. 

 
 Art. 2 - Sumele necesare realizării diplomei, a plachetei şi a colanului se suportă 

din bugetul propriu al Consiliului Judeţean Timiş. 
  
Art. 3 - Cu ducerea la îndeplinire a prezentei hotărâri se împuterniceşte Direcţia 

Administraţie Publică Locală şi Serviciul Relaţii Externe. 
 
Art. 4 - Prezenta hotărâre se publică în Monitorul Oficial al Judeţului Timiş, pe 

site-ul propriu şi totodată, se comunică: 
- Instituţiei Prefectului - Judeţul Timiş; 
- Direcţiei Administraţie Publică Locală; 
- Direcţiei Buget-Finanţe; 
- Serviciului Relaţii Externe; 
- Mitropoliei Banatului; 
- Î.P.S. Ioan Selejan, Arhiepiscopul Timişoarei şi Mitropolitul Banatului; 

                                          
 

                                             AVIZAT 
                                            SECRETAR AL JUDEŢULUI TIMIŞ 

                                            Ioan-Dănuţ ARDELEAN 
 
 

Împreună cu Î.P.S am convenit să nu dau citire întregului material ce reprezintă 
expunerea de motive pentru că sunt foarte multe pagini şi cine doreşte să le citească 
această expunere de motive se găseşte la dosar şi oricând poate fi pusă la dispoziţie dacă 
se doreşte.  

Totuşi voi da citire la prima parte din expunerea de motive.  
 
Expunerea de motive a Preşedintelui Consiliului Judeţean Timiş, dl. Titu Bojin,  
 
Repere biografice 
Înaltpreasfinţia Sa Ioan Selejan, Mitropolitul Banatului, s-a născut la data de 14 

noiembrie 1951, în localitatea Pietrani, judeţul Bihor, fiind al patrulea copil al părinţilor săi, 
Ioan şi Ilca. Şcoala primară a urmat-o în satul natal Pietrani, iar gimnaziul l-a urmat în 
localitatea Pocola, judeţul Bihor. 

A absolvit liceul „Constantin Brâncuşi” din Oradea, promoţia 1971 şi Facultatea 
de Instalaţii şi Automatizări din Bucureşti, promoţia 1976. 
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În anul 1980 a intrat ca vieţuitor la Mănăstirea Lainici, judeţul Gorj,  iar în anul 
1986 a absolvit Seminarul Teologic din Craiova, iar în anul 1990 Institutul Teologic de grad 
universitar din Sibiu. La 6 august 1990 a fost hirotonit ierodiacon la Mănăstirea Lainici, iar la 
15 august 1990 a fost hirotonit ieromonah la Mănăstirea Tismana. 

 Între anii 1990-1994 a fost rânduit stareţ al Mănăstirii Lainici de IPS Nestor 
Vornicescu, încredinţându-i-se păstorirea sufletească a fraţilor şi călugărilor din mânăstire. 

 În perioada 1980-1994 a restaurat mai multe biserici şi mănăstiri (Tismana, 
Polovraci, Bucovăţ, Lainici, Crasna), iar cât a fost stareţ la Mânăstirea Lainici, a zidit o nouă 
biserică, monumentală, în incinta mânăstirii, şi un corp de chilii. În perioada studiilor la 
Ierusalim a coordonat pictarea unei părţi a bisericii şi a amenajat o bibliotecă, care a fost şi 
ea pictată.În perioada 1991-1994 a urmat în paralel două studii de doctorat la Institutul 
Biblic din Ierusalim, unul în Studii Biblice, şi altul în Egiptologie şi Orientalistică. 

     
 
  În anul 1994 a fost hirotesit Arhimandrit şi numit Superior al Aşezămintelor 

Româneşti de la Ierusalim, de unde a fost chemat în ţară pentru ocuparea funcţiei de 
episcop. Ca un act de dreptate faţă de cei care s-au jertfit de-a lungul istoriei pentru 
credinţă şi românitate, cu înţeleaptă chibzuinţă asupra împrejurărilor prezente şi viitoare ale 
existenţei dreptcredincioşilor ortodocşi din judeţele Harghita şi Covasna, Adunarea 
Naţională Bisericească, în şedinţa din 11 ianuarie 1994, a hotărât înfiinţarea Episcopiei 
Covasnei şi Harghitei.La 12 iulie 1994, Colegiul Electoral Bisericesc a ales ca întâistătător 
al nou înfiinţatei Episcopii, cu sediul la Miercurea-Ciuc, în persoana P.C.Arhimandrit Ioan 
Selejan, Superiorul Aşezămintelor Româneşti de la Ierusalim şi Iordan.  La 20  iulie 1994, la 
Mănăstirea „Sfântul Prooroc Ilie” din Topliţa, judeţul Harghita, ctitorie a Patriarhului Miron 
Cristea, s-a săvârşit hirotonia întru arhiereu a Î.P.S. Sale, Ioan Selejan. Nădejdile exprimate 
ori nerostite ale credincioşilor şi ale slujitorilor bisericeşti se îndreptau către un arhiereu 
care avea experienţa vieţuirii alături de străini, care restaurase multe biserici şi mânăstiri şi 
care se va dovedi întru totul devotat chemării sale. 

La 25 septembrie 1994, a avut loc la Miercurea-Ciuc, în catedrala „Sfântul 
Nicolae” instalarea primului episcop al Covasnei şi Harghitei. 

În cadrul şedinţei de lucru a Sfântului Sinod al Bisericii Ortodoxe Române din 18-
19 iunie 2009, desfăşurată la Reşedinţa patriarhală, sub preşedinţia Preafericitului Părinte 
Patriarh Daniel, Preasfinţitul Ioan Selejean, Episcopul Covasnei şi Harghitei a fost ridicat la 
rangul de Arhiepiscop, pentru activitatea ierarhică pilduitoare şi slujire chiriahală deosebită 
şi îndelungată a Bisericii. Această hotărâre de ridicare a Preasfinţiei Sale la rangul de 
arhiepiscop rămâne un însemnat act de apreciere şi preţuire a întregii lucrări a 
Preasfinţitului Părinte Ioan, puse în slujba Sfintei Biserici şi a neamului românesc din 
Episcopia Covasnei şi Harghitei, în cei 15 ani de arhierie. Duminică, 23 august 2009, a 
urmat actul solemn şi demn acela al ridicării la rangul de Arhiepiscop al Preasfinţitului Ioan, 
Episcopul Covasnei şi Harghitei după săvârşirea Sfintei Liturghii de către PF Daniel, 
Patriarhul României şi 14 membrii ai Sfântului Sinod. 

      La 16 decembrie 2014, IPS Ioan a fost ales de către Sfântul Sinod în slujirea de 
Arhiepiscop al Timişoarei şi Mitropolit al Banatului. 

La 28 decembrie 2014 a fost întronizat ca Arhiepiscop al Timişoarei şi Mitropolit 
al Banatului, în catedrala mitropolitană din Timişoara, de către Preafericitul Părinte Patriarh 
Daniel şi mai mulţi membri ai Sfântului Sinod. 

 
Funcţii, distincţii şi titluri 
 Pentru „slujirea cu cinste, evlavie şi dragoste de oameni a Cuvântului lui 

Dumnezeu”, la 1 Decembrie 2001, cu ocazia Zilei Naţionale a României, prin decret 
prezidenţial, i-a fost conferit Ordinul Naţional „Serviciul Credincios” în gradul de Comandor. 
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 Preşedinte de onoare al Despărţământului ASTRA Covasna-Harghita. 
 Preşedinte de onoare al Forumului Civic al Românilor din Harghita şi Covasna 
 Premiul de excelenţă acordat de revista „Formula AS” din Bucureşti, pentru 

activitatea depusă pe tărâmul spiritualităţii ortodoxe, februarie 2002 
 Premiul de excelenţă acordat de Redacţia ziarului „Obiectiv” din Braşov, 

2003, „Pentru respectul Preasfinţiei Sale faţă de tezaurului de valori al culturii şi 
spiritualităţii neamului nostru, pentru statornicia în credinţa strămoşească” 

 Distincţia „Filocalia” şi Diplomă de Excelenţă, acordată de Asociaţia 
Comunitară a Românilor din Miercurea-Ciuc, 2003, „pentru contribuţia adusă la păstrarea şi 
afirmarea culturii şi spiritualităţii românilor din judeţul Harghita” 

 Diploma de excelenţă, acordată de Radio Târgu Mureş, ianuarie 2005, pentru 
contribuţia adusă pentru organizarea Sesiunii naţionale de comunicări ştiinţifice „Românii 
din sud-estul Transilvaniei. Istorie, cultură, civilizaţie” 

 La 28 mai 2007, a primit Crucea Şaguniană, cea mai înaltă distincţie a 
Mitropoliei Ardealului, pentru lucrarea pastoral-misionară, culturală şi filantropică de care se 
bucură credincioşii ortodocşi din judeţele Covasna şi Harghita, distincţie ce i-a fost acordată 
de IPS Laurenţiu, Mitropolitul Ardealului. 

Cărţi, studii, articole, preacuvântări 
    Editoriale apărute în revista Grai Românesc, nr. 1-55 / 1995-2012: 

– Noaptea cea de taină a Naşterii Domnului; 
– Învierea lui Hristos – Axa Bisericii Ortodoxe: Ziua Învierii Domnului – Praznicul Vieţii, al 
Fericirii şi al Păcii; 
– Ziua Naşterii Domnului – Bucuria cerului şi a pământului; 
– Învierea Domnului, Sfântul Odor coborât în inimile noastre; 
– Naşterea Domnului nostru Iisus Hristos – Sărbătoarea plină de mireasma căminului 
părintesc; 
– Învierea lui Hristos – izvor de bucurie pentru toţi creştinii; 
– Dumnezeu iubeşte pe om cu iubire veşnică; 
– Prin Hristos Cel Înviat ne întoarcem acasă la Dumnezeu Tatăl; 
– Dumnezeu-Logosul S-a făcut Om; 
– Ceea ce vezi scrie; 
– Învierea lui Hristos e „Paştele” Lui şi temelia „Paştelui” nostru, al tuturor; 
– Hristos în istorie; 
– Iată, eu cu voi sunt în toate zilele, până la sfârşitul veacului; 
– Mesia – Iisus Hristos; 
– Fericirea în Hristos; 
– Ţara cu Carpaţi şi multe cruci; 
– Iubire ce arzi şi nu mistuieşti; 
– Mesaj creştin la început de secol XXI: Viaţă, pace şi iertare; 
– Împărtăşire din lumină; 
– Hristos – pacea noastră; 
– Lumină din lumina lui Hristos; 
– Naşterea lui Hristos – naşterea durerii; 
– Hristos – iubirea răstignită; 
– Taina din peştera Betleemului; 
– „Pe Golgota nu a curs sânge, ci iubirea mântuitoare a lui Hristos”; 
– Peştera Betleemului – mărturie a tainei întrupării lui Hristos; 
– Taina Mormântului deschis şi gol; 
– Hristos – lumina lumii se naşte! El voieşte să Se semene, să Se zămislească în inimile şi 
viaţa noastră!; 
– Prin Hristos Cel Înviat ne întoarcem acasă – la Dumnezeu-Tatăl; 
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– Viaţa în tinda veşniciei; 
– Din Lumina Învierii lui Hristos s-a aprins candela veşniciei noastre; 
-Iubirea se întrupează ca din ea să ne împărtăşim; 
-Hristos Cel Înviat ne-a lăsat şi scara şi merindea Cerului; 
– Paştile-Anul veşniciei. 

 Pe urmele strămoşilor, în Angvstia, 1/1996, Editura Carpatica, Sf. Gheorghe-Cluj-
Napoca 

 Candelă şaguniană, în Buletinul Ligii Cultural-Creştine Andrei Şaguna (1992-1997), 
nr. 1, Sf. Gheorghe, 1998 

 Un locaş al minţii, al culturii şi al inimii, în Cuvântul nou, anul VII, nr. 1606, 30 aprilie 
1996 

 Cuvânt înainte, în Personalităţi din Covasna şi Harghita, de Ioan Lăcătuşu, Editura 
Carpatica, Cluj-Napoca, 1998 

 Precuvântare, în Aurel Nistor-o pagină din istoria Bisericii şi a Neamului, Volum de 
studii şi articole alcătuit şi îngrijit de Ioan Lăcătuşu, Editura Carpaţii Răsăriteni, Sf. 
Gheorghe, 1999, Volum apărut cu binecuvântarea P.S. Ioan Selejan, Episcopul 
Covasnei şi Harghitei 

 Părintele Gheorghe Răţulea – omul lui Dumnezeu, în Slujind Biserica şi Neamul. 
Cultură, religie, angajare creştină, de Pr. Gheorghe Răţulea, Editura Grai Românesc, 
Miercurea-Ciuc, 2002 

 De’nceput, în Românii din Covasna şi Harghita. Istorie. Biserică. Şcoală. Cultură, de 
Ioan Lăcătuşu, Vasile Lechinţan, Violeta Pătrunjel, Editura Grai Românesc a 
Episcopiei Ortodoxe a Covasnei şi Harghitei, Miercurea-Ciuc, 2003, Volum apărut cu 
binecuvântarea, sprijinul şi coordonarea P.S. Ioan Selejan, Episcopul Covasnei şi 
Harghitei 

 Un înalt „vârf” din curbura Carpaţilor, în Omagiu acad. Horia Colan la 80 de ani, 
coordonator Ioan Lăcătuşu, Editura Eurocarpatica, Sf. Gheorghe, 2006 

 Adevărul Covasnei – o publicaţie de grai şi simţire românească, în Adevărul 
Covasnei, nr. 1, 1-7 decembrie 2006 

 Patriarhul reîntregirii Neamului, în Patriarhul Miron Cristea, de Ilie Şandru, Editura 
Grai Românesc a Episcopiei Ortodoxe a Covasnei şi Harghitei, Miercurea-Ciuc, 
2008, Volum tipărit sub egida Episcopiei Ortodoxe a Covasnei şi Harghitei, având 
binecuvântarea şi purtarea de grijă a P.S. Ioan Selejan 

 Un om pentru Biserică şi Ţară, în Teculeştii din neam în neam, de Luminiţa Cornea, 
Constantin Catrina şi Ioan Lăcătuşu, Editura Angvstia, Sf. Gheorghe, 2008, Volum 
apărut cu binecuvântarea P.S. Ioan Selejan, Episcopul Covasnei şi Harghitei 

 Între altar şi condei, în Un monument reînviat. Biserica ortodoxă „Sf. Apostoli Petru, 
Pavel şi Andrei”, de Pr. Emil Pop şi prof. Valeria Pop, Editura Grai Românesc a 
Episcopiei Ortodoxe a Covasnei şi Harghitei, Miercurea-Ciuc, 2009, Volum apărut cu 
binecuvântarea şi sprijinul nemijlocit al P.S. Ioan Selejan, Episcopul Covasnei şi 
Harghitei 

 ”Pe cărarea Raiului – convorbiri duhovniceşti cu Înaltpreasfinţitul Ioan”, Editura 
„Casa Cărţii de Ştiinţă”, Cluj-Napoca, 2010 

 ”Pe cărarea Raiului – convorbiri duhovniceşti cu Ioan, Arhiepiscopul Munţilor”, 
Editura Sophia, Bucureşti, Ediţia a II-a, 2014. 
 
Urmează enumerarea participărilor  la conferinţe în ţară şi  internaţionale 

          Având în vedere considerentele  prezentate, pe larg, mai sus, în scopul recunoaşterii 
oficiale a întregii activităţi editoriale, culturale şi sociale,  precum şi  pentru aportul adus 
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dezvoltării spiritualităţii româneşti, doresc conferirea  titlului de "Cetăţean de Onoare al 
Judeţului Timiş", Î.P.S. Ioan Selejan, Arhiepiscopul Timişoarei şi Mitropolitul Banatului 
 Dacă nu mai sunt alte discuţii, supun  la vot proiectul de hotărâre. 

Consiliul Judeţean Timiş a aprobat proiectul de hotărâre cu 33 voturi „pentru” din 
partea doamnelor/domnilor Bitea Nicolae, Bojin Mihăiţă, Bojin Titu, Bologa Gheorghe, 
Borha Liviu, Cocean Liviu, Costa Cosmin, Crăciunescu Gabriela, Crişan Teodor Adrian, 
Cutu Dorin, Daviţoiu Ioan,  Dobra Călin, Filip Stancu, Gaita Oana, Gavrilită Bianca, Iepan 
Flavius  Nelu.  Juravle Petru, Lăzureanu Aurel, Lelescu Tiberiu, Marinconi-Marcu Flavia, 
Mihoc Marcel, Moldovan Paul, Negoiţă Adrian, Păşcuţă Adrian, Pau Radu, Petrescu Balint, 
Plavoşin Deian, Popescu Marin, Radu Marina, Spătru Elisabeta,  Szatmari Ştefan, Vasile 
Marian Constantin, Zanfir Florian.  

 
În continuare dau cuvântul Î.P.S. Ioan Selejean pentru a ne spune câteva cuvinte.  

 
Î.P.S. Ioan Selejan, Arhiepiscopul Timişoarei şi Mitropolitul Banatului 
Am privit ecranul şi am văzut 33 de voturi „pentru”. Mă gândeam că măcar unul sau 

doi vă veţi abţine sau veţi vota împotriva şi pe aceia declarându-i eu oamenii care m-ar fi 
iubit mai mult.  Totuşi îi spuneam domnului preşedinte să mai amâne această conferire, 
însă am înţeles că se doreşte să fie această continuitate în biserică, de la Înaltul Nicolae la 
Prea Sfinţitul Mesian care au trăit şi lucrat atâta timp împreună şi nu au dorit să lase 
această punte fără al doilea cap de pod. Aşa că prin ceea ce aţi făcut astăzi, aţi făcut de 
fapt o punte între cei ce au fost şi cei ce suntem astăzi aici.  

În primul rând aş vrea să vă mulţumesc dumneavoastră şi întregului consiliu 
judeţean pentru ajutorul dat tuturor cultelor din acest judeţ. Mă bucur că nu aţi tras cu 
urechea la cele ce s-au spus la Bucureşti unde mereu s-a spus că bisericilor să nu li se mai 
acorde ajutoare financiare. Vă mulţumesc pentru această deminitate a dumneavoastră şi 
am văzut că sunteţi oamenii care ştiu de ce are nevoie o comunitate. Are nevoie de o sală 
de sport, de scoală, dar dumneavoastră care sunteţi reprezentanţii direcţi ai cetăţenilor ştiţi 
că au nevoie de un locaş de cult.  

De când sunt aici nu am bătut la usa primăriei să cer un loc pentru biserică. Vreau 
să vă spun că au venit către mine două persoane care şi-au oferit terenul lor pe care ar fi 
putut lua bani frumoşi dacă îl vindeau. Ei au spus că ne oferă terenul să facem pe el o 
biserică. Noi românii avem vocaţia a ridicării şi a locaşurilor de cult, a unor case pentru 
dumnezeu. Aşa că m-am orientat pentru alte domenii din viaţa omului şi după cum ştiţi, 
atunci când v-am invitat la mitropolie, v-am spus despre ce am găsit la marginea oraşului, 
despre acel copil orfan, despre acel spital care era uitat de vânt şi ploi si uitare. Cu ajutorul 
lui Dumnezeu şi a celor care m-au sprijinit, după 4 luni de navetă la Bucureşti, după ce s-a 
trecut printr-o comisie ministerială formată din opt ministere, apoi printr-o hotărâre de 
guvern şi astăzi, începând cu 1 ianuarie sunt prevăzuţi bani din bugetul de stat pentru el şi 
acum mingea este în curtea direcţiei de sănătate ca să pornească licitaţiile pentru 
reproiectare şi pentru tot ce urmează a se face acolo.  

Dacă Dumnezeu ne va ajuta, acolo va fi cel mai mare centru de oncologie din ţară şi 
deja avem un centru de cercetare în domeniul la un nivel foarte înal lângă spitalul judeţean. 
>poate că Dumnezeu va rândui ca din această parte de ţară să ajungă o mângâiere faţă de 
cei care se află în una din cele mai grele suferinţe pe care le are omul pe pâmânt.  

Dacă aţi observat zilele trecute am auzit cea mai grea statistică referitor la sănătate 
şi viaţa personală a omului, şi anume că din 5 oameni 1 are cancer. Aşa că eu m-am 
bucurat şi de sprijinul domnului preşedinte faţă de această iniţiativă şi chiar le-am spus 
miniştrilor de la sănătate că şi consiliul judeţean este dispus să aloce o sumă, adică nu va 
lăsa toată povara pe Bucureşti şi vor veni ajutoare şi de aici.  
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Sperăm că se va realiza şi maternitatea şi, am încă o temă de casă şi anume aceea 
a unui spital pentru recuperare. Mulţi medici mi-au spus că o operaţie durează o oră două 
dar recuperarea unei persoane durează poate chiar şi luni de zile, dacă nu anii de zile. Din 
acest motiv sunt bune proiectele pentru străzi, autostrăzi dar eu spun că ar trebui să facem 
autostrăzi, străzi, cărări şi către inimile oamenilor. E bine ca oraşele să fie conectate unele 
cu altele dar eu spun că e foarte important să deschidem cărări între inimile oamenilor şi a 
celor care trăisc în această cetate.  

Am participat la mai multe întâlniri din viaţa publică. Mai ales cele organizate de 
Camera de Comerţ, cât şi la aşa zisele „baluri de caritate” unde s-au strâns importante 
fonduri pentru cei care sunt în suferinţă.  

Nu vreu să stau indiferent nici faţă de activitatea economică a acestui judeţ şi vreau  
să am cu noul consiliul judeţean o relaţie cel puţin la fel de apropriată cum am avut cu 
consiliul judeţean din acest mandat pentru a putea pune şi eu umărul la realizarea anumitor 
proiecte. Nu vă ascund faptul că peste pragul casei unde locuiesc trec importante persoane 
de la Bucureşti şi chiar săptămâna trecută am avut chiar 5-6 miniştri şi pot fi mesagerul 
acestei comunităţi, iar dacă Dumnezeu îmi va ajuta voi încerca să am o legătură şi pe viitor 
cât se poate de directă cu Guvernul României pentru a vă sprijini pe dumneavostră pentru 
că ştiţi că uneori nu e suficient doar să trimiţi o hârtie la centru ci trebuie să mergi cu ea 
personal şi să susţi cauza în faţa factorilor de decizie. Cine credea că acel spital care va fi o 
investiţie de aproximativ 100 milioane de euro se putea face doar printr-o hârtie dacă nu 
era şi o implicare directă a celor care conduc această ţară. 
 Sunt cât se poate de sensibil al problemele legate de activitatea patronatelor din 
această parte de ţară. Eram la o întâlnire la Camera de Comerţ şi mi-am permis o metaforă 
cât se poate de plastică spunând că la intrarea în această clădire am văzut un sac de făină. 
Nu era un sac de făină ci aşteptau oameni cu un pahar de şampanie, iar cel care a 
organizat recepţia se întreba cine a pus un sac de făină chiar acolo la intrare. După care 
am mers în sală şi cum toată lumea era îmbrăcată în alb am spus că am fost invitat la 
petrecerea brutarilor.  
 Le-am explicat metafora spunând că cei care lucrează în domeniu privat frământă 
pâinea pentru peste 1 milion de oameni din acestă zonă. Aşa că voi fi sensibil şi la cerinţele 
lor pentru că oameni din mediul privat niciodată nu-i vezi cu mâna întinsă în faţa Guvernului 
şi aşteaptă legi pentru a-şi putea desfăşura activitatea. Ei pun pe masa peste 2 milioane de 
pâini. Astăzi în tot spaţiul Românesc fiecare locuitor al acestei ţări are o pâine pe masă şi 
acest lucru se datorează managementului oamenilor privaţi şi a ultimului om care îşi 
desfăşoară activitatea într-o unitate economică.  
 Vă mulţumesc pentru felul cum aţi gestionat judeţul în această perioadă de timp. De 
când sunt eu aici nu am auzit în presă lucruri care nu vă fac cinste şi de aceea îmi aduc 
aminte că la venirea mea aici mi-aţi conferit un titlu Diplomă de excelenţă şi v-am spus că 
vreau să colaborez cu un consiliu judeţean de onoare. 
 Vă mulţumesc în numele sutelor de mii de oameni pentru cum v-aţi străduit. Stiu că 
această sedinţă este un moment de bilanţ. Cred că s-ar fi putut face unele proiecte dar 
aceasta este viaţa si eu cred că cei care vor veni, poate o parte dintre dumneavoastră veţi 
rămâne aici să puteţi transmite mai departe o continuitate în activităţile economice ale 
judeţului.  
 Rog pe bunul Dumnezeu să reverse ploaie la vreme şi rază de soare la vreme peste 
mănoasele şi blândele noastre lanuri de grâu din părţile Banatului. Mărturisesc  că sunt 
momente când în intimitatea mea mai îmi scapă o lacrimă în faţa unei icoane dar aproape 
în fiecare zi când traversez judeţul îmi umezesc ochii privind la una din cele mai frumoase 
icoane a Banatului care sunt lanurile de grâu pentru că mă gândesc că de acolo vine pâine 
pentru cei care trăiesc în această ţară.  
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 Dumnezeu să binecuvânteze braţele celor care muncesc acest pământ şi pe voi toţi 
cei care trudiţi în pace, linişte şi cei care doresc binele acestui judeţ în care dumneavoastră 
aţi fost reprezentanţii poporului timp de 4 ani. Să dea Dumnezeu să fiţi arătaţi cu degetul pe 
stradă, în sensul bun al cuvântului mulţi ani de acum înainte, pentru că vor spune  că atunci 
când oamenii aceştia au fost la conducerea judeţului au făcut numai lucruri bune.  
 Eu zic să-i mulţumim lui Dumnezeu şi pentru climatul de pace în care v-aţi 
desfăşurat activitatea timp de patru ani. Şi în societatea civilă nu au fost probleme, nu au 
fost greve, blocaje etc. De aceea eu zic că Dumnezeu a fost cu cei din acest judeţ  şi zic 
să-l rugăm pe Dumnezeu să rămână mai departe şi în părţile Banatului.â 
 Vă mulţumesc pentru distincţia oferită şi prin aceasta mă legaţi şi mă obligaţi să 
rămân în duhul păcii şi al lucrării pe mai departe aici în această parte de ţară. Domnule 
prşedinte, mă iertaţi că am intervenit în nobila dumneavoastră activitate rugându-vă să nu 
citiţi atâtea pagini din activitatea mea. Dumnezeu le ştie cel mai bine pe toate.  
 Vă mulţumesc pentru această onoare.  
 
  

Domnul preşedinte Titu Bojin 
 Vă mulţumim şi noi Prea Sfinţia Voastră. Dacă la începutul acestei şedinţe am avut 
plăcerea să dau interviu pentru colegii din presă în legătură cu aceste conferiri de titlu, vă 
spun că acest lucru s-a făcut din dorinţa unei continuităţi a vieţii noastre publice indiferent 
din ce domeniu  sunt.  Dumneavoastră aţi auzit bibliografia tuturor şi implicarea domniilor 
lor în activitatea economico-socială.  
 Înainte de a-i înmâna titlul de Cetăţean de onoare Prea Sfinţiei Sale, vreau să 
mulţumesc  Prea Sfinţitului Părinte Paisie Lugojanu, Prea Sfinţitului Părinte vicar Ionel 
Popescu şi Prea Sfinţitului Părinte Vicar Angelo care au fost şi sunt stâlpi de nădejde, 
sprijinul şi buni colaboratori cu părintele Mesian şi cu Înalt Preasfinţitul Ion Selejan cu 
privire la tot ce se întâmplă în judeţul Timiş.  
 Doresc să le mulţumesc în mod personal pentru că sunt convins că o mică parte din 
activitatea domniilor lor sunt şi meritele ajutoarelor pe care le au. Vreau să vă spun că 
implicarea Înalt Preasfinţitului, aşa cum a spus,  este de multe ori surprinzătoare pentru că 
nu de multe ori am fost sunat chiar seara târziu după  orele 23,00 domnia sa fiind pe 
fundaţia sau  construcţia unei biserici.  Nu mai trebuie să amintesc de celelalte implicări 
pentru că recunosc că de fiecare dată am avut sprijin la Guvern, ministere şi celelalte 
entităţii sau instituţii care din punct de vedere politic se mişc, din punct de vedere sufletesc 
rămân pe loc. Sper ca şi în continuare să avem sprijinul Î.P.S pentru tot ce înseamnă binele 
oamenilor din acest judeţ pentru că intervenţia domniei sale nu a fost pentru unul dintre noi 
ci a fost pentru cetăţenii judeţului nostru. 
 Din acest motiv am vrut să mulţumesc Prea Sfinţitului Părinte Paisie Lugojanu, Prea 
Sfinţitului Părinte vicar Ionel Popescu şi Prea Sfinţitului Părinte Vicar Angelo. Tuturor să vă 
dea Dumneazeu sănătate să fiţi alături de oameni, de comunitatea judeţului Timiş şi 
împreună să putem face lucruri bune pentru cetăţenii acestui judeţ.  

 În continuare, se oferă diploma, placheta şi coranul Î.P.S. Ioan Selejan, 
Arhiepiscopul Timişoarei şi Mitropolitul Banatului.  

Având în vedere că ordinea de zi a fost epuizată şi pentru că astăzi este ultima 
şedinţă din acest mandat aş vrea să mulţumesc tuturor colegilor din consiliul judeţean, din 
aparatul executiv, din instituţiile subordonate pentru colaborare în aceşti patru ani. Să dea 
Dumneazeu ca viitorul consiliul judeţean să fie aşa cum a spus şi Înalt Prea Sfinţia Sa cel 
puţin la fel bun şi să se facă cel puţin la fel de multe lucruri bune. Încheiem un mandat de 
patru ani şi chiar dacă unii sunt cârcotaşi putem spune cu bucurie şi mândrie că am realizat 
multe în aceşti patru ani şi a fost cel mai bun mandat al Consiliului Judeţean Timiş, cel mai 
benefic ciclu de patru ani pe care l-a avut consiliul  judeţean în judeţul Timiş şi chiar poate fi 
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considerat, fără nici un fel de lipsă de modestie, cel mai bun mandat al consiliului judeţean 
de la Revoluţie şi până astăzi. Să dea Dumnezeu ca cei care vor veni în următorul mandat 
să fie mai buni, să aibă realizări mai mari.  

Vă reamintesc că am început mandatul în 2012 cu un volum de investiţii de 67 .000 
mii lei şi în acest an avem 240.000 mii lei. Cred că aceste cifre spun mult şi nu este o 
realizare a unuia dintre noi ci a noastră a tuturor.  A fost orânduit să scrie Titu Bojin – 
ordonator principal de credit dar toţi suntem părtaşi la realizarea tuturor lucrurilor din judeţul 
Timiş.  Vă doresc tuturor succes duminică! 

Prea onoraţii părinţi vă invită pe toţi consilierii judeţeni şi directorii la Mitropolia 
Banatului pentru a participa la o masă oferită de către ÎPS Ioan Selejean.  

Dată fiind epuizarea ordinei de zi, declar închise lucrările şedinţei ordinare a 
Consiliului Judeţean Timis. 

PREŞEDINTE,                                    SECRETAR AL JUDEŢULUI TIMIŞ  

              Titu BOJIN                                                   Dănuţ ARDELEAN 


